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Protokół Nr 36/18 

z obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V kadencji  

odbytej w dniu 19 kwietnia 2018 r. 

w sali 145 Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy 

 

 

1. Obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego o godz. 10.00 otworzył 

Przewodniczący Zenon Rydelski, który powitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. 

Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził 

quorum, a tym samym prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 20 Radnych na ogólny 

stan 23 Radnych (nieobecni na sesji byli Radni: Małgorzata Kaźmierczak, Elżbieta 

Mojzesowicz i Małgorzata Niedźwiedzka, w pkt 18. Porządku Obrad na obrady dotarł 

Radny Piotr Chudzyński, a opuścił je Radny Maciej Makowski). 

 

2. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu 

Bydgoskiego (projekt z 9 kwietnia 2018r.), z wnioskiem o jego rozszerzenie poprzez 

dodanie po Pkt. 21: „22. Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokości  

i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 

sposób obliczania  i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Bydgoski. Radni nie wnieśli uwag i przyjęli porządek 

stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (załącznik nr 2 do 

protokołu).  

 

3. Radni przyjęli Protokół Nr 35/17 z obrad XXXV Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 15 marca 2018r. stosunkiem głosów: 18 za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się. 

 

4. Przewodniczący Rady zaproponował powołanie na Sekretarza Obrad Radną Marię 

Płotkowską, a do Komisji Wniosków Radnych: Elżbietę Wysocką, Andrzeja Szmytkę  

i Adama Ryfę. Wszyscy Radni, wyrazili zgodę na kandydowanie. W następstwie 

głosowania kandydatury Radnych zostały przyjęte stosunkiem głosów: 18 za, 0 przeciw  

i 1 wstrzymujący się.  

 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu Powiatu Bydgoskiego, 

przedstawił pan Wojciech Porzych – Starosta Bydgoski. Informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

6. Informację o stanie finansów Powiatu Bydgoskiego przedstawiła pani Grażyna Czepanko 

– Skarbnik Powiatu. Dotychczas dochody Powiatu zrealizowane zostały w kwocie  

ok. 18 mln 383 tys. zł tj. w 21%, w tym dotacje na zadania z zakresu administracji 

rządowej w 27%, na zadania własne w 22%, subwencja ogólna w 35%, dochody własne      

w 24%, środki unijne w 1%, a dotacje na zadania z innych j.s.t. w 4%. Natomiast wydatki 

Powiatu zrealizowane zostały kwotę ok. 14 mln 153 tys. zł tj. w 15% w tym 

wynagrodzenia i pochodne w 21%, wypłata trzynastej pensji w 93%, dotacje z budżetu  

w 24%, świadczenia w 23%, wydatki bieżące w 12%, a wydatki majątkowe w 2%.  

Nadwyżka budżetowa wyniosła 4 mln 230 tys. zł. Powiat posiada płynność finansową  

i na bieżąco realizuje swoje zobowiązania. W pierwszym kwartale spłacone zostało 
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również zadłużenie Powiatu w kwocie 175 tys. zł. Do spłaty pozostała jeszcze kwota 3 

mln 525 tys. zł.  

 

7. Radny Adam Ryfa zgłosił interpelację w sprawie zmiany organizacji ruchu. Mieszkańcy 

postulują, aby zmienić oznaczenie miejsc parkingowych na parkingu przy ul. Wierzbowej 

w Łochowie z linii prostopadłych na ukośne. Starosta wyjaśnił, że był na miejscu razem  

z Dyrektorem Wydziału Dróg Powiatowych. Zaobserwowali, że ruch na parkingu 

odbywał się płynnie. Nie dostrzegli także zniszczeń, które mogłyby wskazywać  

na utrudnienia w ruchu. Osobiście Starosta nie miał również problemu z zaparkowaniem 

dużego pojazdu. Mógłby faktycznie uderzyć w umiejscowione tam barierki ale tylko  

w sytuacji gdyby się zagapił. Wyjaśnił również, że aby problem został porządnie 

załatwiony, nie tracąc przy tym miejsc parkingowych, konieczna byłaby przebudowa 

łącznie z początkiem zatoki. Zwrócił jednocześnie uwagę, że występująca na parkingu 

powierzchnia znacznie utrudnia zatarcie istniejących linii. Starosta nie rozstrzygając 

tematu dodał, że osobiście nie znajduje uzasadnienia przebudowy parkingu  

i wydatkowania na ten cel środków przy innych pilniejszych zadaniach Powiatu do 

realizacji. Radny Adam Ryfa  odpowiedział, że mieszkańcy kupili już farbę i czekają 

jedynie na decyzję. Wystarczyłoby tylko zamalować stare linie i wymalować nowe pod 

katem 45 stopni. Radny zgodził się także ze Starostą, że dobry kierowca powinien sobie 

poradzić z zaparkowaniem tam pojazdu. Dodał także, że największy problem występuje 

rano, kiedy jest wzmożony ruch w związku z dowożeniem przez rodziców dzieci                       

do szkoły. Stąd Radny zgłasza formalnie niniejszą interpelację. Starosta odpowiedział,                 

że temat będzie kontynuowany po wydaniu przez zespół komunikacyjny opinii w tej 

sprawie. Radny Andrzej Szmytka poparł interpelację Radnego Adama Ryfy i podtrzymał  

swój wcześniejszy wniosek w tej sprawie. Wyjaśnił, że największy problem występuje  

w godzinach szczytu komunikacyjnego zwracając jednocześnie uwagę na zwężenie drogi 

w tym miejscu, wzmożony ruch w związku z dużą ilość dzieci wjeżdżającą rowerami  

na teren szkoły liczącej blisko 800 uczniów, jak i na utrudnienia związane z ruchem 

pojazdów dostawczych do pobliskich sklepów. Radny Jacek Kruszyna zapytał się od jak 

dawna problem ten występuje i ilu uczniów liczyła szkoła, gdy oddawano drogę  

do użytku? Radny Andrzej Szmytka odpowiedział, że problem istnieje praktycznie  

od początku oddania drogi, a szkoła liczyła wówczas ponad siedmiuset uczniów. 

Radna Elżbieta Wysocka zwróciła uwagę, że są miejsca na drodze Solec Kujawski  

– Nowa Wieś Wielka, gdzie nie widać już białych linii wymalowanych zaledwie pół roku 

wcześniej.  Radna poprosiła o dołożenie starań, aby przy malowaniu używano farb  

o dłuższej trwałości. Radny Tadeusz Zamłyński dodał, że podobna sytuacja ma miejsce  

na drogach na terenie gm. Dobrcz. Starosta przypomniał, że malowanie poziome zostało 

w ub.r. wykonane pod naciskiem wniosków zgłaszanych przez Radnych. Zwracał 

wówczas uwagę, że prace te powinny zostać wykonane w określonych warunkach, aby 

były trwałe.  

Radny Jacek Kruszyna, korzystając z obecności na sesji Komendanta Miejskiego Policji 

w Bydgoszczy, zwrócił uwagę na problem nieprzestrzegania ograniczenia tonażu do 15 t 

na drodze Solec Kujawski – Nowa Wieś Wielka, zwłaszcza w godzinach przed 6-tą i po 

19-tej. Dotychczasowe kontrole nie poprawiły sytuacji, a droga ta jest coraz częściej 

użytkowana przez rowerzystów.  

 

8. Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na obszarze powiatu 

bydgoskiego (załącznik 4 do protokołu) przedstawił pan Zygmunt Gadomski – Powiatowy 
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Lekarz Weterynarii w Bydgoszczy udzielając jednocześnie wyjaśnień na zapytanie 

Radnego Macieja Makowskiego w sprawie możliwości utworzenia w Koronowie 

laboratorium wykonującego badania pod kątem obecności włośni.  Niestety nie ma 

chętnych do przeprowadzania takich badań. W praktyce tylko duże lecznice podejmują się 

realizacji takiego zadania.  Nie jest to bowiem rentowna działalność. Stawki od ponad 

dziesięciu lat  nie były urealniane i aktualnie koszt takiego badania wynosi 10 zł. Trudno 

zatem powiedzieć, czy takie laboratorium zostanie w Koronowie utworzone.  

 

9. Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Bydgoskiego przedstawił pan Sławomir Kosiński – Komendant Miejski Policji  

w Bydgoszczy udzielając jednocześnie wyjaśnień na zapytania Radnych. Radny Andrzej 

Szmytka przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Komunikacji i Bezpieczeństwa 

Publicznego, w którym uczestniczył Zastępca Komendanta, zgłaszał wniosek w sprawie 

patroli drogowych na terenie gm. Białe Błota. Wskazał wówczas drogi na których 

należałoby zwiększyć częstotliwość dokonywanych kontroli. Radny zapytał się, czy 

wniosek ten dotarł do Komendanta i czy będzie realizowany? Komendant odpowiedział, 

że  wniosek został przyjęty do realizacji przez oddziały prewencji Policji. Radny 

Radosław Kempinski zgłosił pisemny wniosek dotyczący możliwości patroli drogowych 

Policji na terenie gm. Sicienko (załącznik do Sprawozdania Komisji Wniosków). Radny 

zapytał się również o plany utworzenia posterunku na Osowej Górze w Bydgoszczy  

i o możliwość podłączenia pod niego obszaru gminy Sicienko o co postulują mieszkańcy? 

Komendant poinformował o przeprowadzonych konsultacjach społecznych w sprawie 

utworzenia Komisariatu, które nie cieszyły się niestety dużym zainteresowaniem. Zwrócił 

uwagę na pewne zagadnienia związane z ewentualnym przypisaniem Sicienka  

do Komisariatu w Bydgoszczy jak konieczność zmniejszenia obstawy etatowej 

posterunku w Koronowie w przypadku zmiany rejonizacji, niefortunne ukształtowanie 

geograficzne gminy Sicienko, podległość zarówno pod Prokuraturę w Bydgoszczy jak  

i pod Prokuraturę w Nakle itp. Analizowane są wszystkie czynniki i każda koncepcja. 

Dodał również, że niezależnie od właściwości poszczególnych Komisariatów, każde 

zgłoszenie po przyjęciu przez oficera dyżurnego, jest realizowane przez najbliższy patrol 

policyjny. Czynnikiem decydującym nie jest bowiem odległość położenia posterunku 

tylko czas reakcji na zgłoszenie. Natomiast w przypadku konieczności udania się  

na Komisariat celem np. złożenia zeznań, istnieje możliwość umówienia się na inny 

termin i w innym, położonym bliżej miejsca zamieszkania, Komisariacie. 

Dalej Radni przyjęli uchwałę Nr 301/XXXVI/18 w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komendanta Miejskiego Policji w Bydgoszczy z działalności w 2017r. oraz informacji  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Bydgoskiego 

(załącznik nr 5 do protokołu) stosunkiem głosów: 18 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się (nieobecni na sali podczas głosowania byli Radni:  P. Chudzyński, 

A. Ryfa). 

10. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 302/XXXVI/18 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji w 2017r. „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości 

oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego” (załącznik  

nr 6 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się (nieobecny na sali podczas głosowania był Radny P. Chudzyński). 

11. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 303/XXXVI/18 w sprawie określenia 

kryteriów rekrutacji, liczby punktów oraz rodzajów dokumentów niezbędnych  

na pierwszym etapie postepowania rekrutacyjnego do Internatu Zespołu Szkół Agro  



4 

 

– Ekonomicznych im. Bronisława Zamojdzina w Karolewie, dla którego organem 

prowadzącym jest Powiat Bydgoski (załącznik nr 7 do protokołu). Uchwała została 

podjęta stosunkiem głosów: 17 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (nieobecni na sali 

podczas głosowania byli Radni: P. Chudzyński, R. Kempinski i W.Porzych). 

12. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

z realizacji zadań z zakresu rehabilitacji społecznej, finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, a także pozostałej 

działalności Centrum dotyczącej osób niepełnosprawnych w 2017r. (załącznik nr 8 do 

protokołu). 

13. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Bydgoszczy za 2017 rok w zakresie pieczy zastępczej wraz z zestawieniem 

potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej i z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej oraz w zakresie pomocy społecznej wraz z wykazem potrzeb (załącznik 

nr 9 do protokołu). 

14. Radni nie wnieśli uwag do Oceny Zasobów Pomocy Społecznej stanowiącej załącznik  

nr 10 do protokołu. 

15. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z realizacji w roku 2017 Programu Współpracy 

Powiatu Bydgoskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie (załącznik nr 11 do protokołu). 

16. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 304/XXXVI/18 w sprawie 

powierzenia zarządzania odcinkiem drogi powiatowej 1504C Trzebień – Niemcz  

– Bydgoszcz na odcinku od km 3+230 do km 9+630 (załącznik  

nr 12 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 16 za, 0 przeciw  

i 1 wstrzymujący się (nieobecni na sali podczas głosowania byli Radni: P. Chudzyński,  

R. Kempinski i W.Porzych). 

17. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 305/XXXVI/18 w sprawie 

zaopiniowania połączenia powiatów w celu utworzenia okręgu wyborczego w wyborach 

do sejmiku województwa (załącznik nr 13 do protokołu). Uchwała została podjęta 

stosunkiem głosów: 15 za, 0 przeciw i 2 wstrzymujące się (nieobecni na sali podczas 

głosowania byli Radni: P. Chudzyński, R. Kempinski i W.Porzych). 

18. Przewodniczący Rady poinformował, że w następstwie ostatniej nowelizacji ustawy  

o samorządzie powiatowym istnieje potrzeba przenalizowania treści Statutu Powiatu 

Bydgoskiego celem jego dostosowania do nowych przepisów. Stąd propozycja powołania 

Komisji Statutowej, która najpóźniej do sesji wrześniowej wypracowałaby stosowny 

projekt uchwały. Jednocześnie Przewodniczący zawnioskował, aby Komisja składała się 

z nie więcej niż pięciu członków. Zaproponował również kandydatów w osobach: pani 

Żanetta Kaźmierczak, pan Radosław Kempinski, pan Piotr Kozłowski, pan Zbigniew 

Łuczak i pan Maciej Makowski, a Radny Jacek Kruszyna zgłosił kandydaturę pana 

Adama Ryfy.  Wszyscy zgłoszeni Radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  Następnie 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną wcześniej propozycję  

składu ilościowego Komisji Statutowej w liczbie pięciu członków. Na 20 Radnych 

obecnych na sesji, za wnioskiem głosowało 15 Radnych, a 3 wstrzymało się od głosu.  

W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował powtórne głosowanie.  

W następstwie jednak zgłoszenia dalej idącego wniosku przez Radnego Tadeusza 

Zamłyńskiego o zwiększenie składu ilościowego Komisji Statutowej do sześciu osób, 
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głosowanie nie zostało rozstrzygnięte. Wniosek Radnego Tadeusza Zamłyńskiego poparł 

Starosta Wojciech Porzych. Następnie wniosek został przez Radnych przyjęty stosunkiem 

głosów: 16 za, 2 przeciw i 2 wstrzymujące się. Dalej Przewodniczący zaproponował,  

aby pierwsze posiedzenie doraźnej Komisji Statutowej odbyło się po sesji. W tej sytuacji 

Radny Maciej Makowski wycofał swoją kandydaturę ponieważ nie będzie mógł 

uczestniczyć w tym posiedzeniu. W związku z powyższym Radny Leszek Kuziak zgłosił 

kandydaturę pani Marii Płotkowskiej. Radna wyraziła zgodę na kandydowanie. Następnie 

Przewodniczący poddał pod głosowanie skład osobowy doraźnej Komisji Statutowej 

złożony z Radnych: Żanetta Kaźmierczak, Radosław Kempinski, Piotr Kozłowski, 

Zbigniew Łuczak, Maria Płotkowska i Adam Ryfa, który przyjęty został stosunkiem 

głosów:18 za, 0 przeciw i 1  wstrzymujący się (nieobecny na sali podczas głosowania był  

Radny M. Makowski).  Dalej uchwała Nr 306/XXXVI/18 w sprawie powołania doraźnej 

komisji statutowej (załącznik nr 14 do protokołu) została podjęta stosunkiem głosów:  

19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (nieobecny na sali podczas głosowania był  

Radny M. Makowski). 

19. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 307/XXXVI/18 zmieniająca 

Wieloletni Plan Inwestycyjny dla Rozwoju Powiatu Bydgoskiego (załącznik nr 15  

do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się (nieobecny na sali podczas głosowania był  Radny M. Makowski). 

20. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 308/XXXVI/18 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Bydgoskiego na lata 2018 – 2028 

(załącznik nr 16 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za,  

0 przeciw i 0 wstrzymujących się (nieobecny na sali podczas głosowania był  Radny  

M. Makowski). 

21. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 309/XXXVI/18 w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2018 (załącznik nr 17 do protokołu). Uchwała 

została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (nieobecny 

na sali podczas głosowania był  Radny M. Makowski). 

22. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 310/XXXVI/18 w sprawie regulaminu 

określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatków  

do wynagrodzenia zasadniczego oraz sposób obliczania  i wypłacania wynagrodzenia  

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Bydgoski (załącznik 

nr 18 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw  

i 0 wstrzymujących się (nieobecny na sali podczas głosowania był  Radny M. Makowski). 

23. Radny Radosław Kampinski zgłosił wniosek w sprawie podjęcia działań na drodze 

powiatowej 1530C celem zabezpieczenia stanu nawierzchni. Wniosek został odnotowany 

w Sprawozdaniu Komisji Wniosków. 

Radna Żanetta Kaźmierczak i Radny Piotr Kozłowski zgłosili szereg wniosków  

w sprawach drogowych przedłożonych na piśmie, które dołączone zostało do 

Sprawozdania Komisji wniosków.  

Radna Elżbieta Wysocka przedstawiła informację z podsumowania akcji zbierania 

podpisów popierających kaskadyzację Wisły i budowę stopnia w Siarzewie. 

Podziękowała również Radnym za czynne włączenie się do tej akcji. Dalej Radna 

poprosiła o podanie  przybliżonego terminu wymalowania białych linii na drogach. 

Mieszkańcy dopytują się bowiem, kiedy prace te zostaną ukończone. Dyrektor Wydziału 

Dróg Powiatowych wyjaśnił, że wykonawca został już wyłoniony i będzie sukcesywnie 
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prace te realizował.  Wicestarosta dodał, że w pierwszym możliwym terminie malowanie 

zostanie wykonane, kiedy tylko warunki pogodowe na to pozwolą. Droga musi być 

bowiem sucha, aby farba się przyjęła.   Radny Tadeusz Zamłyński zaproponował zmianę 

metody wykonania oznakowania poziomego na bardzie trwałą. Wicestarosta wyjaśnił,  

że jest ona niestety dużo droższa.   

Przewodniczący Rady poprosił członków doraźnej Komisji Statutowej o pozostanie  

po sesji. Przypomniał również, że następna sesja zaplanowana została na 21 czerwca.  

24. Przechodząc do punktu odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, Przewodniczący 

Rady zwrócił się do Radnych z zapytaniem, czy istnieje jeszcze potrzeba złożenia 

ewentualnych wyjaśnień na sesji? Radni nie wnieśli uwag.  

25. Sprawozdanie Komisji Wniosków, stanowiące załącznik nr 18 do protokołu, przedstawiła 

Radna Elżbieta Wysocka. 

26. W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady  

XXXVI Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V Kadencji o godz. 11.49. 

 
Protokołowała: Paulina Wengler 

Sekretarz Obrad: Maria Płotkowska 


